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Kulturní stánek je jako nový, 
otevřel se po 15 měsících
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Zásoby krve se tenčí, nemocnice 
hledá hlavně dárce skupiny 0
STRANA 7

Zprávy Zdraví
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V O L N Ý  Č A S

K A M  V Y R A Z I T  N A  T E P L I C K U

ZÁMECKÁ ZAHRADA
19. 10., 1300  Strašidelný vláček

ZAHRADNÍ DŮM
30. 10., 1900  České filharmonické kvarteto
do 16. 11.  Výstava: Pěkná podívaná,  
  ze sbírek Galerie umění  
  Karlovy Vary 

KRUŠNOHORSKÉ DIVADLO 
13. 10., 1030  Tomík mezi dinosaury
16. 10., 1900  Polská krev
21. 10., 1900  Zavři oči, Maxi!
22. 10., 830 Karkulka v síti
22. 10., 1030  World of Fake
22. 10., 1600 Jak se žije v zoo
22. 10., 1700 Jak se žije v zoo
14. 10., 1900  Orchestr Karla Vlacha s Radkou  
  Fišarovou
23. 10., 1900  Bratři Ebenové
30. 10., 1900  Lenka Filipová
6. 11., 1900  Bylo nás pět
10. 11., 1030  Rákosníček a jeho rybník
12. 11., 1900  Berlín, Berlín
15. 11., 1900  Charitativní módní přehlídka
18. 11., 1900  Příběh ze zoo
25. 11., 1900 Vánoční strom, koncert písní  
  Karla Svobody
26. 11., 1900  Freddie – Concert show
27. 11., 830  Sněhová královna v ledovém  
  království
27. 11., 1030 Sněhová královna v ledovém  
  království
2. 12., 1900  Zlatíčka
3. 12., 1900  Čechomor
8. 12., 1030  Půjdem spolu do Betléma
12. 12., 1900  Vánoce Osmanyho Laffity
18. 12., 1900 Fachman

TEPJAZZ
12. 10., 2000  F.U.T.
18. 10., 1800  Pocta Haně Hegerové
19. 10., 2000  Šansony Hany Hegerové
20. 10., 1800  Narozeniny Hany Hegerové
25. 10., 1900  Public Fusion: 10 let
26. 10., 2000  Blue Mar a The Band
1. 11., 2000  Mike Ross
2. 11., 2000  Slam Poetry exhibice

KINO KVĚTEN
15. 10., 1600  Ladislav Zimbura:  
  S mámou a tátou do Afriky
15. 10., 1900 Ladislav Zimbura:  
  S mámou a tátou do Afriky
27. 10., 1700  Figarova svatba
24. 11., 1700  Alenka v říši divů
8. 12., 1800  André Rieu: Gold and Silver
29. 12., 1700  Louskáček
19. 1., 1700  Popelka

DŮM KULTURY
4. 11., 1800  Martin Loew: Jordánsko
7. 11., 1900  Mimořádný koncert
11. 11., 1900  Malina Brothers
13. 11., 1900  S úsměvy donkichotů
19. 11., 1900  Dan Bárta a Illustratosphere:  
  Němá éra Tour 
7. 12., 1600  Míša Růžičková: Popletení  
  čertíci
16. 12., 1900  Dasha a Big Band Zdeňka Tögla:  
  Vánoční koncert
21. 12., 1900  David Deyl: Moje Vánoce 

HVJEZDA
12. 10., 2000  Čistírna pokaždé jinak:  
  Pulp Fiction
19. 10., 2030  Blue Rocket: Modrá párty

26. 10., 2100  Hudba Praha
2. 11., 2000  Kurtizány z 25. avenue
16. 11., 2000  PurpleMania poprvé na Hvjezdě
26. 4. 2025, 1900 Made in Iron:  
  The Tribute to the Beast

KNAK
15. 11., 2000  Divokej Bill: Návrat do klubů
7. 12., 2100  Prago Union a live band:  
  Zvukoloď 

BEETHOVEN
22. 10., 1900  Marimba a Vibrafon

BOTANICKÁ ZAHRADA
26.–27. 10.  Podzimní tvořivé dny
1. 11.   Strašidelná botanka
9. 11.   Workshop s hedvábím
14. 11.  Přednáška o ptácích
21. 11.  Vernisáž výstavy ZUŠ Teplice
29. 11.  Zahájení adventu v botance
30. 11.  Adventní tvořivé dny
1. 12.   Adventní tvořivé dny

MUZEUM
18. 10., 1700  Komentovaná prohlídka  
  s Jaroslavem Hudcem
19. 10., 1000  Mezinárodní den archeologie
23. 10., 1700  Přednáška Viléma  
  Zábranského: Historická krajina  
  sz – Čech, její proměny, přírodní  
  ohrožení a katastrofy
31. 10., 1500  Halloween na teplickém zámku
5. 11., 1500  Workshop Hands off
11. 11.  Mezinárodní den válečných  
  veteránů 
11.–13. 11.  Připomínka ekologických  
  demonstrací v Teplicích
14. 11., 1800  Přednáška rabína Klimenta  
  v rámci Cimesu 2024

21. 11., 1800  Přednáška Jefima Fištejna  
  v rámci Cimesu 2024
23. 11., 1400  Živé Teplice v muzeu
10. 12., 1800  Rybova vánoční mše v podání  
  Konzervatoře Teplice
14.–15. 12.  Vánoční dílna
do 3. 11.  Výstava: Clay Garden 2024
do 5. 1.  Výstava: Malé světy

HVĚZDÁRNA A PLANETÁRIUM
14. 10., 1930  Pozorování Měsíce – Moře  
  chladu, Moře vláhy, Záliv duhy,  
  Pohoří Jura a další
17. 10., 1800  Café Nobel: Jak se stáváme  
  lidmi?

DDM
29. 10., 800  Halloween Party Day
30. 10., 800  Energií nabité prázdniny
30. 10., 800  Techmania Plzeň
30. 10., 845  Podzimní ferrata Mirkov
2. 11., 800  Běh kolem Doubravky

ZIMÁK 
od 12. 10.  Veřejné bruslení
sobota a neděle 15:30–16:30 bruslení pro 
nejmenší s doprovodem
sobota a neděle 17:00–18:15 veřejné bruslení
19. 10.  Velká cena Teplic,  
  krasobruslařské závody

ARÉNA NA STÍNADLECH
27. 10., 1300  FK Teplice x Bohemians Praha

KOSTEL V DUBÍ
31. 10., 1700  Dušičkový koncert

FONTÁNA V BÍLINĚ
26. 10., 2000  Annet X a Nobodylisten

Pohádka o tom, jak se ocitl Tomík mezi dinosaury
Teplice – Školák Tomík má rád 
knížky. Jednou večer s bater-
kou zaleze pod peřinu, protože 
si půjčil knížku o dinosaurech 
a musí ji brzy vrátit. Při čtení 
usne a vidí se najednou upro-
střed pralesa. Potká tu pejska, 
dva dravé živly Vodu a Oheň 
a hlavně malého dinosaura, 
se kterým se spřátelí a společ-
ně zažijí báječné dobrodruž-
ství. Napínavá pohádka o tom, 
jak se Tomík ve snu přenese do 
pravěku mezi dinosaury, bude 
k vidění v Krušnohorském diva-
dle 13. října od 10:30 hodin.  gz

Workshop pro děti 
Ruce pryč
Teplice – Regionální muzeum 
zve děti i dospělé na zábavný 
preventivní program z dílny 
spolku Hands off, který se za-
bývá osvětou v oblasti sexuál-
ního zneužívání dětí. 

Program se uskuteční 5. lis-
topadu v návštěvnické míst-
nosti Johana na teplickém 
zámku a je pro všechny zdar-
ma. Program od 16:00 hodin 
je určen pro děti 4 až 5 let 
a od 17:00 hodin je určen pro 
děti nad 6 let. Nutná je regis-
trace na webových stránkách 
www.handsoff.cz/akce/.  gz

Podzimní tvořivé dny, 
ozdobíte si i kapustu
Teplice – Přijďte 26. a 27. října se 
svými nejmenšími do botanic-
ké zahrady nechat se ovanout 
inspirací podzimu a dejte prů-
chod své kreativitě. Ozdobte si 
kapustu, pracujte se sádrovými 
odlitky nebo čistě s papírem. 
Pro děti je připraveno oblíbené 
malování na obličej.  gz

Strašidelný svátek na zámku
Teplice – Přijďte si 31. říj-
na od 15:00 do 19:00 ho-
din na teplický zámek užít 
se svými dětmi tradiční 
halloweenské tvoření, pe-
čení a malé strašení. Kdo 
je odvážný, bude si moci 
se strašidly projít tajem-
ná zákoutí teplického zám-
ku. A víte, co udělá straši-
dýlkům na zámku největší 
radost? Když jejich učni 
přijdou v pořádném 
halloweenském pře-
vleku. Vstupné je 100 ko-
run pro tvořící osobu, do-
provod zdarma.  gz

Je tady burza  
desek i cédéček

Teplice – Jedinečná možnost 
pro sběratele LP, CD, DVD, 
Blu-Ray, jak nakoupit a sehnat 
rarity ze všech oblastí popu-
lární hudby. Rock, pop, jazz, 
blues, funk, punk, metal, New 
Wave, domácí a zahraniční 
scéna čili od Bacha po Vlacha. 
Burza se koná v neděli 20. říj-
na od 10:00 do 14:00 hodin 
v Seumeho kapli, Lípová uli-
ce, naproti budově knihovny. 
Vstupné je 50 korun.  gz
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Náměstí po opravách prokoukne, 
o tržiště Tepličané nepřijdou

Teplice – Už loni zmizely ob-
jekty městské tržnice, ale 
o oblíbené tržiště Tepličané 
nadobro nepřijdou. V budouc-
nu se na Tržním náměstí do-
čkají nového prostoru pro 
prodej sazeniček, květin nebo 
ovoce a zeleniny. Prostor do-
plní lavičky, veřejné toalety, 
nová zeleň nebo vodní prvek. 
A zůstanou i parkovací mís-
ta. V současné době zde pro-
bíhá rekonstrukce vodovodu 
a kanalizace. Podle náměst-
ka primátora Hynka Hanzy 

ř í j e n  2 0 2 4

k samotné rekonstrukci ná-
městí a přilehlého okolí dojde 
v roce 2025. „Tržní náměstí 
máme v rozpočtu na realiza-
ci v příštím roce, kdy by měly 
být veškeré práce na inženýr-
ských sítích konečně ukonče-
ny,“ doplnil Hanza.

Nynější Tržní náměstí bě-
hem let měnilo názvy. Před 
rokem 1946 se mu říkalo 
Schmeykalplatz, pak náměstí 
T. G. Masaryka. Z dob socia-
lismu ho Tepličané znají jako 
náměstí Budovatelů.  gz
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INZERCE

Radnice chce vylepšit okolí nádraží
Teplice – Památkově chráněná 
nádražní budova prošla povede-
nou rekonstrukcí. Podle náměst-
ka primátora Hynka Hanzy je 
nyní potřeba pokračovat nejen 
v rekonstrukci vnitřních prostor 
nádraží, prodloužit podchod do 
části za nádražím a vybudovat 
dostatečnou parkovací kapacitu. 
Úprav by se měly dočkat i pro-
story před nádražím, kde byla 
již zahájena projekční příprava. 
„Přestavba celého přednádra-
ží je v současnosti v projektové 
fázi, po které bude následovat 

povolovací fáze a také výběr do-
davatele stavby,“ vysvětluje Han-
za s tím, že první etapa realizace 
by tak mohla začít v roce 2026. 
„Zároveň bychom rádi v dohled-
né době představili veřejnosti 
vizualizaci dopravního řešení to-
hoto území,“ dodává náměstek 
primátora.  gz

Mrazivé noci budou bezdomovci 
moci přečkat ve vyhřívaném stanu
Teplice – Město zřídí na zimu 
noclehárnu pro lidi v nouzi. Pů-
jde o vyhřívaný stan, který po-
skytne možnost bezplatného 
přenocování v teple od listopa-
du až do března. 

„Podle našich poznatků 
žije na ulici v Teplicích 80 až 
100 lidí. Cílem projektu je zjis-
tit skutečnou potřebu a zájem 
lidí, kteří žijí na ulici, o noc-
lehárnu. Zároveň snížit sociální 
a především zdravotní dopady, 

které život na ulici přináší. Pi-
lotním projektem chceme pře-
dejít problémům s přespáváním 
těchto lidí, kteří si volí sklepy 
obytných domů a jiné objek-
ty ve městě, a tím také zvýšit 
pocit bezpečí obyvatel města,“ 
uvedl primátor Jiří Štábl. 

Stan bude umístěn v areá-
lu kontaktního centra White 
Light a bude v provozu denně, 
včetně víkendů, od 19:30 do 
6:30 hodin.  gz

realcentrum cars s.r.o.

REALCENTRUM Cars s.r.o.
Podhoří 374/2a, 400 10 Ústí nad Labem
Tel.: 472 744 039 | E-mail: kia.prodej@realcentrum.cz | www.kia-usti.cz

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 (WLTP). Kia EV9: 202-228 Wh/km, 0 g/km. Nová Kia EV6: 159-177 Wh/km, 0 g/km. Kia Niro EV: 160 Wh/km, 0 g/km. 
Nabídka platí pouze na skladové vozy u REALCENTRUM Cars s.r.o. do vyprodání zásob. Vyobrazení vozů je pouze ilustrativní a může obsahovat doplňkovou výbavu. 
Pro bližší informace navštivte www.kia-usti.cz

Elektrická řada vozů Kia. 
Cenové zvýhodnění na skladové vozy 
až 352 000 Kč. 
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Sklářská společnost získala cenu za to, jak se chová k okolí

Divadlo a kulturák se 
pyšní novým logem

Teplice – Na bezmála 80 mili-
onů korun přijde plánovaná 
dostavba a modernizace stá-
vajícího urgentního příjmu 
v pavilonu F v teplické nemoc-
nici. Některá oddělení budou 
po dobu dostavby přemístěna 
do pavilonu J. Týká se to poho-
tovosti pro dospělé, ambulan-
ce lékařské pohotovosti, pře-
vazové chirurgické ambulance 
a čekáren. „Naším cílem je, 
aby se stavební práce dotkly 
chodu oddělení co nejméně 
a pacienti i personál se v prů-
běhu stavby cítili komfortně,“ 

vysvětluje ředitel nemocnice 
Tomáš Hrubý.

V rámci rozšíření kapacity 
tu vyroste zbrusu nová dvou-
podlažní přístavba pro ex-
pektační lůžka, která budou 

kompletně vybavená infuz-
ní a monitorovací technikou. 
Dále bude vytvořeno nové zá-
zemí pro personál. Součástí 
je také modernizace stávají-
cí budovy, která zahrnuje up-
grade technického vybavení 
a zázemí. Přibude i přístav-
ba s přístupovou rampou pro 
bezbariérový vstup, dojde 
k modernizaci prostor příjmu 
pacientů a budou provedeny 
venkovní úpravy včetně ko-
munikací pro urgentní příjem. 
Dostavbu financuje Ústecký 
kraj.  gz

Teplice – Dům kultury (DKT) 
a Krušnohorské divadlo (KDT) 
mají nové logo. Dominantním 
prvkem loga je grafické zpra-
cování písmena K, které připo-
míná ikonickou kolonádu a její 
zastřešení. Tento symbol vyja-
dřuje myšlenku spojení obou 
institucí takzvaně pod jednou 
střechou. Variabilita těchto 
písmen poukazuje na vzájem-
né propojení. Nový vizuál byl 
vytvořen při příležitosti sté-
ho výročí založení Krušnohor-
ského divadla. „Logo není jen 
změnou vizuální identity, ale 
udává také nový směr, kterým 
se obě příspěvkové organiza-
ce města vydávají,“ vysvětluje 
mluvčí města Adina Sedláko-
vá a dodává, že s tím souvisí 
i znovuotevření Domu kultury, 
který prošel náročnou rekon-
strukcí.  gz

Další místa mají 
kontejnerová stání
Teplice – Na dalších místech ve 
městě mohou místní využívat 
nová kontejnerová stání za 
1,3 milionu korun. 

Najdete je v ulicích Kpt. Ja-
roše, Bílinská, Bratislavská 
a Spojenecká. Nová stání jsou 
opatřena osvědčeným aretač-
ním systémem Asacont, kte-
rý podle mluvčí města Adiny 
Sedlákové nejen že dobře vy-
padá, ale zejména zabraňu-
je samovolnému pohybu ná-
dob.  gz

Teplice – Sklářská společnost 
AGC Flat Glass Czech získala 
Cenu hejtmana Ústeckého kraje 
za společenskou odpovědnost. 
V osmém ročníku soutěže firma 
zvítězila v jedné z hlavních kate-
gorií týkající se velkých podniků 
s více než 250 zaměstnanci. Vý-
znamného úspěchu dosáhl i FK 
Teplice, který v kategorii malých 
podniků do 50 zaměstnanců do-
kázal zvítězit již podruhé.

„Výsledky soutěže potvrdily, 
že minimálně v rámci regionu 
patří AGC mezi lídry v oblasti 
společenské odpovědnosti. Naše 
chápání společenské odpověd-
nosti zahrnuje široké spekt-
rum aktivit od vývoje nových 
produktů a výrobních procesů 
přes sociální angažovanost až 
po důslednou ochranu životního 
prostředí. Důraz klademe na to, 

Cenu každoročně vyhlašuje Hos-
podářská a sociální rada Ústec-
kého kraje s Ústeckým krajem 
a Radou kvality ČR. Zástupci 
podnikatelské sféry i veřejného 
sektoru se ucházeli o vítězství 
v celkem osmi kategoriích. Letos 
se do soutěže s osmi kategorie-
mi přihlásilo 33 subjektů z celé-
ho Ústeckého kraje.  gz

Dopravní aplikaci kraje si stáhlo 170 tisíc uživatelů
Ústecký kraj – Jízdenky, jízd-
ní řády, aktuality. To všechno 
máte kdykoliv po ruce, když si 
stáhnete do svého mobilního 
telefonu DÚKapku. „Jsme rádi, 
že zájem o dopravní aplikaci 
DÚKapka každý měsíc roste. 
Naším cílem je, aby cestování 

po Ústeckém kraji bylo po-
hodlné a jednoduché. Díky 
DÚKapce se nám to daří,“ 
říká krajský radní Jan Růžič-
ka a dodává, že aktuálně ji má 
staženou 170 tisíc uživatelů. 
Na začátku roku jich bylo ne-
celých 100 tisíc. V aplikaci lze 

pořídit jednotlivé nebo časové 
jízdenky DÚK do vlaků, auto-
busů, lodních linek i většiny 
spojů MHD. Pomůže vyhledat 
nejvýhodnější spojení, před-
volit si oblíbenou trasu nebo 
nalézt aktuální dopravní in-
formace.  gz

Opravy komplikují dopravu

Parkoviště prochází 
rekonstrukcí 

Teplicko – Pokud se vydáváte 
z Teplic směrem na Most, počí-
tejte na hlavním tahu s doprav-
ními komplikacemi a kolona-
mi. Na silnici I/13 mezi Bílinou 
a Mostem silničáři mění as-
falt. Stavební práce probíha-
jí za uzavírky levého jízdního 
pásu. Celková délka uzavírky 
je 1,1 kilometru. „Na komuni-
kaci I/13 dojde ke zpevnění 
podloží na posledním úseku 
dlouhém zhruba 400 m, pak 
zde provedeme pokládku as-
faltového souvrství. Doděláme 

monolitické žlaby, doplníme do-
pravní značení a nainstalujeme 
svodidla. Nakonec provedeme 
ve středním dělicím pásu opra-
vu kanalizace,“ popisuje práce 
Kamila Zahálková z Ředitelství 
silnic a dálnic. Hotovo bude do 
konce tohoto roku.  gz

Teplice – Řidiči pozor, na par-
kovišti u nádraží Zámecká za-
hrada teď pár týdnů svoje auto 
nezaparkujete. Podle informa-
ce z webu města až do konce 
listopadu bude u vlakového 
nádraží Zámecká zahrada za 
úplné uzavírky probíhat cel-
ková rekonstrukce parkoviš-
tě. Kromě samotné parkovací 
plochy se rekonstrukce dočká 
také veřejné osvětlení.  gz

Na Teplicku stoupla 
nezaměstnanost
Teplicko – Nezaměstnanost 
vystoupala v Ústeckém kraji 
nejvýše od roku 2017. Okres 
Teplice vykazoval v uplynu-
lém měsíci největší nárůst ze 
všech okresů, a to 6,4 procen-
ta. Z údajů úřadu práce plyne, 
že hlavním důvodem nárůstu 
byl příchod čerstvých absol-
ventů škol na trh práce. „Ne-
zaměstnanost v Ústeckém 
kraji dosáhla v září 6,2 pro-
centa, což je nejvyšší podíl, 
který jsme zaznamenali od 
roku 2017, kdy se nezaměst-
nanost pohybovala mezi 6 až 
8 procenty,“ uvedla ředitelka 
krajské pobočky úřadu práce 
Martina Bečvářová a dodala, 
že Ústecký kraj tak má suve-
rénně nejvyšší nezaměstna-
nost v Česku. V samotných 
Teplicích je v evidenci úřadu 
práce 4 771 nezaměstnaných, 
volných pracovních míst je 
2 336, to znamená, že na jedno 
volné pracovní místo jsou dva 
uchazeči.  gz

aby se principy společenské od-
povědnosti staly neodmyslitel-
nou součástí našeho každoden-
ního provozu a firemní kultury,“ 
řekl country manažer skupiny 
AGC v České republice Miloslav 
Zoula.

Cenu hejtmana získalo AGC 
Flat Glass Czech již popáté 
z osmi uskutečněných ročníků. 
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Kulturák se po 15 měsících otevřel Autobusy a vlaky 
v regionu zdraží

Běžkaři mají na zimu novou ohřívárnu 

Celková přestavba v botanické zahradě se vyšplhá ke 160 milionům korun
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Teplice – Opravený dům kultury 
se po patnácti měsících otevřel. 
Rozsáhlá rekonstrukce za zhru-
ba 170 milionů korun je dokon-
čená, velkou novinkou je, že do 
domu kultury se vchází ze stra-
ny od divadla. Slavnostní zahá-
jení proběhlo 3. října v režii Se-
veročeské filharmonie. 

„Jsem neskutečně rád, že se 
nám podařilo po jedenácti le-
tech tuto velmi náročnou cestu 
úspěšně dokončit. Ona ta ces-
ta je vlastně čtrnáctiletá, ale 
s tímto konkrétním návrhem 
řešení foyer jsme se úspěšně 
prali let jedenáct. A nebyla to 
cesta jednoduchá, protože při 
každém návrhu řešení jsme 
museli překonat překážky, 

které mnohdy vypadaly jako 
neřešitelné nebo velmi náročné 
na provedení,“ vysvětluje ná-
městek primátora Hynek Han-
za. Podle něj za to vynaložené 
úsilí stálo a výsledkem je zre-
konstruovaný kulturní stánek, 
který bude po všech stránkách 
skvěle sloužit jeho návštěv-
níkům. Během rekonstrukce 

kulturní památky, kterou pro-
jektoval v druhé polovině 70. 
let minulého století architekt 
Karel Hubáček, došlo ke změně 
dispozic samotného foyer, nové 
je umístění šaten, pokladny, 
občerstvovacích zón, recepce 
a vstupů, došlo i ke změně po-
žárněbezpečnostního řešení ce-
lého objektu.  gz

Ústecký kraj – Od nového roku si 
cestující v Ústeckém kraji za ve-
řejnou dopravu připlatí. Ceny 
jízdenek půjdou nahoru v prů-
měru o 15 procent. Jde o pravi-
delnou úpravu ceny. Podle rad-
ního Jana Růžičky se tak do cen 
jízdného promítne inflace. Cena 
jízdenek pro jednotlivou jízdu 
vzroste přibližně o 13 až 17 pro-
cent. Cena sedmidenních, mě-
síčních a čtvrtletních jízdenek 
se zvýší o 15 procent. Například 
o 30 korun se zvýší cena celo-
denní krajské síťové jízdenky. 
Dosud stála 170 korun, nově vy-
jde na 200 korun. Podobně jako 
v systému Dopravy Ústeckého 
kraje se zvýší ceny MHD v ně-
kterých městech v kraji.  gz

Teplice – Kompletní přestav-
ba zásobních skleníků je na 
spadnutí. Výběrové řízení pro 
vyhotovení projektu za více 
než 3 miliony korun vysoutě-
žila firma Salaba. Pokud vše 
půjde podle plánu, samotná 
výstavba by mohla začít už za 
dva roky. Cena celkové pře-
stavby se podle předpokladu 

vyšplhá na 160 milionů korun. 
„Mám-li to říct v zahradnic-
kém žargonu, tak jsme právě 
zasadili strom. Poroste poma-
lu a možná to nebude vždy 
pěkný pohled, ale až vyros-
te, budou se z něho radovat 
i další generace, a veškeré 
naše úsilí se tak stonásobně 
zhodnotí,“ komentuje ředitel 

zahrady Petr Šíla s tím, že do 
konce dubna plánuje zahrada 
připravit a vyhotovit veškeré 
podklady, aby mohla co nej-
dříve podat žádost o stavební 
povolení. Pokud tak učiní, tak 
koncem roku 2025 bude vy-
hlášeno výběrové řízení s cí-
lem vybrat zhotovitele samot-
né výstavby. Zásobní skleníky, 

stejně jako skleníky výstavní 
se rozdělí do jednotlivých kli-
matických pásem. Skleníky 
budou po přestavbě mnohem 
větší, aby pojmuly potřeb-
né množství opečovávaných 
rostlin. I materiál se zásad-
ně obmění, neboť dosavadní 
technický stav zásadně neod-
povídá potřebám zahrady.  gz

Teplicko – Běžkařům, ale i dě-
tem z oddílu běžeckého lyžo-
vání TJ Lokomotiva Teplice 
poslouží o nadcházející sezóně 
nová ohřívárna na ski stadio-
nu v Novém Městě v Krušných 
horách. „Peníze, které přispělo 
město Teplice na tento projekt, 
byly skvěle využity a přispě-
jí k rozvoji sportu na Teplic-
ku i v celém regionu,“ řekl při 
slavnostním otevření náměs-
tek primátora Hynek Hanza. 
Ohřívárna přišla na 11 milionů 

korun a nechybí v ní šatna, ku-
chyňka, místnost pro rozhod-
čí, klubovna, ale ani přístřešek 
pro mazání lyží, převlečení či 
nouzové přenocování. „Ohří-
várna bude sloužit ke spoko-
jenosti mladých závodníků 
a dalších členů oddílu i jako 
útočiště pro turistickou veřej-
nost, zejména v zimní sezóně, 
která, jak všichni věříme, bude 
na sníh bohatší než ty minulé,“ 
dodala předsedkyně oddílu Sil-
vie Polanská.  gz

Povodňová sbírka pomůže seniorům
Teplice – Skláři z Teplic se roz-
hodli pomoci seniorům z krnov-
ského Domova, který byl vel-
mi zásadně zasažen nedávnou 
povodní. Momentálně všichni 
klienti pobytové služby zůstá-
vají v domově, jsou v pořádku, 
nejsou ohrožení na životě ani 
na zdraví a je jim poskytová-
na veškerá péče, byť v provizor-
ních podmínkách a s jistým dis-
komfortem. Dodávka elektřiny 
je obnovena v pětasedmdesáti 
procentech budovy, teče užitko-
vá voda, teplá strava je zajišťo-
vána externě, stejně jako praní 
prádla. Personál domova usilov-
ně pracuje na obnově dodávek 

tepla, teplé vody, funkčnosti 
výtahů a odstraňování dalších 
následků povodní. Pečovatel-
ská služba funguje v náhradních 
prostorách, péče v nezbytném 
rozsahu je poskytována pouze 
u těch klientů, kteří si nejsou 
schopni péči zajistit jiným způ-
sobem. Společnost AGC Flat 
Glass Czech se rozhodla uspořá-
dat na obnovu domova sbírku. 
Celý výtěžek bude předán přímo 
Domovu pro seniory v Krnově. 
Pomoci může každý tím, že při-
spěje na transparentní účet Na-
dačního fondu FK Teplice číslo: 
293310060/0300 s poznámkou 
Povodně.  gz
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www.epet.cz/zlevnujeme

Naťukejte si 
tu lepší energii! 
Sjednejte si elektřinu i plyn za výhodnou 
cenu od stabilního dodavatele.
Nyní elektřina již od 2 739 Kč bez DPH.
Cena s DPH za 1 MWh je 3 314 Kč  
při fixaci na 24 měsíců u tarifu D02d.
A navíc:

1 000 Kč 
Při sjednání online

HESLO: TEPLICE
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Kraj povede ANO, ODS a Lepší Sever
Ústecký kraj – Kdo povede Ús-
tecký kraj další čtyři roky, je 
už rozhodnuto. Na koaliční 
spolupráci se dohodlo vítězné 
hnutí ANO, ODS s hnutím Lep-
ší Sever. Nová krajská koalice 
má mít v zastupitelstvu poho-
dlnou většinu 37 z 55 křesel. 

Kandidátem na hejtmana 
je volební lídr ANO a někdejší 
ministr životního prostředí Ri-
chard Brabec. ANO získá kro-
mě postu hejtmana šest křesel 
v krajské radě, ODS bude mít 
tři radní a Lepší Sever jedno-
ho. „S oběma subjekty už spo-
lupracujeme. S ODS v kraj-
ské koalici, s Lepším Severem 
v Mostě,“ přiblížil výsledky 
koaličních jednání Brabec. To 
potvrdil i současný náměstek 
hejtmana Jiří Kulhánek z ODS 

s tím, že bude možné dál po-
kračovat v práci na důležitých 
tématech. Ustavující zasedání 
krajského zastupitelstva po zá-
řijových volbách by se mohlo 
konat 4. listopadu. Hnutí ANO 
získalo ve volbách do krajské-
ho zastupitelstva šestadvacet 

ANO – Richard Brabec, Tomáš Kirbs, Radim Laibl, Jindra Zalabáková, Vlastimil Skála, Zdeněk Plecitý, Jiří Fedoriška, Tomáš Kohoutek, Jiří 
Valenta, Martin Blažek, Lubomír Veselka, Berenika Peštová, Marek Kocánek, Miroslav Novotný, Jaromír Kubelka, Petr Nedvědický, Jiří 
Štábl, Milan Rychtařík, Pavel Tůma, Patricie Prokešová, Jiří Anděl, Jan Kuzma, Jiří Horák, Jiří Řezníček, Jiří Šruma, Pavla Tomášová 
Starostové – Jan Papajanovský, Zbyněk Linhart, Robert Holec, Miroslava Bechyňová, Petr Drobný, Milan Šťovíček, Daniel Černý 
ODS – Jiří Kulhánek, Iva Dvořáková, Tomáš Rieger, Jan Růžička, Jiří Sucharda, Helena Fadrhonsová, Marcel Kollmann 
SPD, Trikolora a PRO – Jaroslav Foldyna, Ivana Turková, Dominik Hanko, Zdeněk Kettner, Jarmila Fuchsová, Zdeněk Vaňkát 
Stačilo! – Oldřich Bubeníček, Jaroslav Komínek, Radek Scherfer, Zdeněk Matouš, Radek Belej 
Lepší Sever – Jan Paparega, Yveta Tomková, Marek Hrvol, Karel Lipmann 

NOVÍ  ZASTUPITELÉ

křesel. ODS má sedm zastupi-
telů. Stejný počet zastupitelů 
mají i Starostové pro Ústecký 
kraj. SPD, Trikolora a PRO má 
získaných mandátů šest. Pět 
míst obsadí zástupci Stačilo! 
v Ústeckém kraji a čtyři křesla 
získává Lepší Sever.  gz

Senátorem se stal 
končící hejtman
Teplice – Následujících šest let 
bude v horní parlamentní komo-
ře zastupovat Teplicko končí-
cí hejtman Ústeckého kraje Jan 
Schiller (ANO 2011). Ve druhém 
kole senátních voleb porazil do-
savadního senátora Hynka Han-
zu (ODS). Schillerovi dalo ve dru-
hém kole hlas něco málo přes 
57 % voličů a Hanzovi bezmála 
43 %. ODS ztratila svou teplic-
kou baštu po téměř čtvrtstole-
tí. Před Hanzou byl opakovaně 
zvolen senátorem dlouholetý 
primátor Jaroslav Kubera, který 
byl i předsedou horní komory 
Parlamentu. Nově zvolený se-
nátor sice nežije na Teplicku, 
ale pro zdejší občany prý bude 
dobře dostupný. „Momentálně 
se připravuji na předání funkce 
hejtmana, abych se mohl napl-
no věnovat práci senátora. Ne-
jenom že v Teplicích budu mít 
senátorskou kancelář, ale při-
pravuji i další komunikační ka-
nály, abychom byli neustále ve 
spojení,“ slíbil Schiller. Volební 
účast ve druhém kole senátních 
voleb na Teplicku byla nízká. 
K urnám přišlo hlasovat pouze 
15 % oprávněných voličů, což je 
o deset procent méně než v kole 
prvním.  gz

Novým hejtmanem Ústeckého kraje bude Richard Brabec. Foto: ANO 2011



7

Z D R A V Íř í j e n  2 0 2 4

INZERCE

20
24
10
20

Mobilní hospic pomáhá už dekádu 
umírajícím v Teplicích i Bílině  

Zásoby krve se tenčí, 
nemocnice hledá dárce

Teplicko – Pro dospělé i dětské 
pacienty v terminálním stavu 
s onkologickým i jinak závaž-
ným onemocněním na Ústecku, 
Teplicku, Bílinsku i Děčínsku 
už celou jednu dekádu funguje 
mobilní hospic při Masarykově 
nemocnici. Začal fungovat na 
podzim 2014 a postupně roz-
šiřoval pole své působnosti do 
dalších koutů regionu.

U zrodu mobilního hospice 
stála zkušená onkoložka a pa-
liativní lékařka Jana Dušánko-
vá. „Služba je určena pacien-
tům, u kterých jsou veškeré 
možnosti léčby vyčerpány 
a jejichž celkově se zhoršují-
cí zdravotní stav neumožňuje 
nadále dojíždět na kontroly do 
zdravotnického zařízení, a sám 
pacient si přeje zůstat v do-
mácím prostředí,“ připomíná 
doktorka Dušánková s tím, že 
odborný tým je důležitý i pro 
rodinné příslušníky a pečující 
osoby, protože i tito lidé potře-
bují odbornou pomoc, infor-
mace z oblasti sociálních slu-
žeb a zejména psychologickou 
pomoc.

Každým rokem se počet pa-
cientů, kterým je umožněno 
dožít doma, zvyšuje a minulý 
rok jich byly více než tři stov-
ky. „Od loňského října může-
me nabídnout další službu, 
a to péči na oddělení paliativní 
medicíny, kde se snažíme pro 
pacienty, kteří z různých důvo-
dů nemohou být doma, zajis-
tit maximálně komfortní péči. 
Oddělení aktuálně disponuje 
čtyřmi dvoulůžkovými pokoji. 
Na plánování paliativní péče 

u hospitalizovaných pacientů 
se v úzké spolupráci s primár-
ním ošetřovatelským týmem 
podílí konziliární tým paliativ-
ní péče, který byl utvořen díky 
grantu ministerstva zdravot-
nictví,“ vysvětluje doktorka 
Dušánková a dodává, že všech-
ny tyto složky paliativní péče 
včetně ambulance paliativní 
medicíny pracují v souhře tak, 
aby bylo dosaženo péče, jakou 
si pacient v závěru života pře-
je.  gz

Teplicko – Nemocnice v regionu 
se potýkají s nedostatkem krve. 
Proto prosí dárce, aby se objed-
nali k odběru. Kritický nedo-
statek je zejména u univerzální 
krevní skupiny 0 negativní. 

 „Prosíme dárce této krevní 
skupiny, kteří jsou minimálně 
tři měsíce od posledního od-
běru plné krve a jsou zdravot-
ně v pořádku, aby se přihlásili 
k odběru buď v našem objed-
návkovém systému Tempus pro 
oblast Ústí nad Labem, Litomě-
řic a Teplic, nebo na odběrovém 
středisku Nemocnice Děčín, 
případně na transfuzním od-
dělení v Masarykově nemocni-
ci a na odběrovém pracovišti 
Nemocnice Teplice,“ uvedl Jiří 
Masopust, primář ústeckého 
transfuzního oddělení, které zá-
sobuje krví šest nemocnic v Ús-
teckém kraji.

Výzvu zdravotníci směřují 
i na dárce jiných krevních sku-
pin a dárce, kteří se odhodláva-
jí jít poprvé.  gz

Fo
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Lucie Popovič: Začínali jsme od nuly, ale šli jsme si za svým snem
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Rozmarné počasí letos nadělalo všem 
spoustu vrásek na čele. Předčasný nástup 
jara vystřídaly mrazy, léto bylo velmi suché 
a s podzimem přišly povodně. Nepříjemné chvíle 
neminuly ani Tepličanku Lucii Popovič. Obnovila 
vinice na svazích kopce Radobýl a snaží se 
navázat na bohatou historii pěstování vinné 
révy na severu Čech, která sahá až do 11. století. 
Nevyzpytatelné počasí ale letos vinné révě ani 
trochu nesvědčilo.
Gabriela Zlámalová

Nedá mi to se nezeptat, jak 
se vlastně „holka“ z Teplic 
dostane k tomu, že začne 
pěstovat víno?

Holka z Teplic má ambici-
ózního muže, jehož velkým 
koníčkem vždy bylo víno. Můj 
manžel ve mně lásku k vinné 
kultuře velmi výrazně posunul, 
a tak se víno stalo naším spo-
lečným tématem. Při budová-
ní vinařství od nuly jsme si šli 
za svým snem. S realizací jsme 
začali na podzim 2012, ale můj 
muž tento nápad v hlavě už ně-
jakou dobu nosil.

Všechny začátky jsou těžké. 
Přiblížíte nám ty vaše?

Začátky v naší zemědělské 
éře byly obzvlášť dobrodružné, 
jelikož jsme vstupovali do obo-
ru, který byl pro nás do té doby 
neznámý. Láska k vínu nás při-
měla obnovit na svazích kopce 
Radobýlu vinohrady v místech, 
kde kdysi výsadby bývaly po 
dlouhá staletí. Jelikož v mezi-
dobí vše zpustlo, naše výcho-
zí pozice nebyla jednoduchá. 
Vyřídili jsme bankovní úvěr, 
hledali a našli vystudovaného 
a schopného vinaře, se kterým 
jsme vytvořili plán na přípravu 
pozemků a výsadbu vinohra-
dů. Zároveň vznikl technolo-
gický plán na nákup vhodné 
technologie pro výrobu vína. 
Výstavba vinařského domu 
byla příběhem sama o sobě. 
Náročné bylo i počáteční shro-
máždění vhodných pozemků. 
Během roku a půl jsme poři-
zovali křovinami zarostlé, ne-
pořádkem zanesené zpustlé 
pozemky. Jakmile se z pozem-
ků podařilo vytvořit potřebný 
blok půdy, začalo se s přípra-
vou – vyřezat náletové dřeviny 
motorovou pilou, zemní úpra-
vy bagrem, buldozerem, hloub-
ková orba, hnojení. Vybudovali 
jsme 11 hektarů nových vino-
hradů, postavili dům a vybavili 
jej moderní vinařskou techno-
logií, ale to jste vlastně na úpl-
ném začátku. Práce vás teprve 
čeká. A že si dřiny v zeměděl-
ství užijeme dosyta, to jsme 
zjistili záhy.

Jak to vlastně probíhá? 
Popíšete nám cestu od 
sazeničky révy až po hotový 
mok?

Tato cesta je natolik dlou-
há, že by to vydalo na samo-
statný článek. Jak zdlouhavý 
celý proces je, jsem již částeč-
ně zodpověděla. Finančně, ale 

i logisticky je náročná nejen 
výsadba, ale i následná péče. 
Od ledna do října se o vino-
hrad kontinuálně staráme 
a snažíme se vyvzdorovat si 
proti přírodě výsledek. V na-
šem kraji je velké sucho, které 
nás již od našeho počátku po-
škozuje. Vypadá to, že v tomto 
směru bude hůř.

Sever Čech není typickou 
vinařskou oblastí, narozdíl od 
jižní Moravy.

Naopak, sever Čech má ob-
rovskou vinařskou historii. 
Réva vinná tu není žádnou 
novinkou. Počátky vinařství 
sahají v litoměřické vinařské 
podoblasti až do 11. století. 
Na svazích kopce Radobýlu 
se začalo s výsadbami v polo-
vině 14. století na popud Kar-
la IV. V Čechách jsou pouhé 4 
procenta výsadeb oproti 96 na 
Moravě, to je dle mého důvod, 
proč mnozí mají Moravu na pa-
měti jako typickou vinařskou 
oblast. V Čechách to s révou 
není o množství, proto jedinou 
cestou, na které lze pracovat, 
je kvalita.

Jaký to byl pocit, když jste 
poslala do oběhu první lahve 
vína, vzpomenete si?

Neobyčejný. Vinařství je 
obor, který vás učí trpělivosti. 
Stále na něco čekáte. Až se po-
daří pozemky pospojovat, až se 

je podaří vyčistit, až vysadíme, 
až se po 3–4 letech práce na vi-
nohradu dočkáme první skliz-
ně, až se víno ve sklepě dotáh-
ne do finále. Obzvlášť emotivní 
bylo uvedení do oběhu našich 
prvních červených vín. S těmi 
je více práce a ve sklepě leží 
další roky v sudech, tudíž si na 
výsledek počkáte ještě déle.

Vy jste vinařství vystudovala? 
Nebo kde jste se tohle řemeslo 
naučila?

Já jsem vystudovala cestovní 
ruch. V mé ani manželově ro-
dině se vínu nikdo nevěnoval, 
tudíž víno nebylo tématem. Za-
ložením vinařství jsme do vše-
ho skočili rovnýma nohama. 
Za pochodu jsem se seznamo-
vala se vším, co toto řemeslo 
obnáší. Vinohradu se lze podle 
mého názoru časem přiblížit 
a porozumět. Vše má svůj řád, 
líbí se mi sledovat koloběh roč-
ních období z první ruky. Nic-
méně výroba vína ve sklepě je 
natolik složitá, že to nelze bez 
potřebných studií a zkušeností 
vykonávat na potřebné úrovni. 
Naší paní vinařce koukám přes 
rameno, ale čím víc sleduji, 
tím víc vím, že toto je pro mě 
bohužel nedosažitelné. Víno je 
živá věc.

Je pro vás výroba vína spíš 
koníčkem, nebo podnikáním?

Začalo to jako koníček. Nyní 

barva: odjakživa 
černá, s přibývajícím 
věkem přicházím na 
chuť barvám 

jídlo: jídlo mě 
všeobecně těší 
v kombinaci se 
sklenkou něčeho 
dobrého, jsem 
fanouškem mnohých 
mezinárodních 
specialit, ale i knedla 
vepřa zela 

hudba: vážná hudba 
všeho druhu, Depeche 
Mode

číslo: nemám žádné 
oblíbené

politik: Karel 
Schwarzenberg

M O J E  N E J
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jsme firma se vším všudy, tu-
díž si na sebe musíme vydělat, 
není v tom moc romantiky.

Neuvažovala jste, že byste se 
kvůli vínu třeba na Moravu 
přestěhovala? Nebo jste hrdá 
Tepličanka?

V Teplicích má moje rodina 
zázemí a pod Radobýlem jsem 
za půl hodiny autem. Díky 
tomu lze mít vše stále pod do-
hledem. Nenapadlo mě stěho-
vání na Litoměřicko, natož na 
Moravu. Čechy jsou sice menší 
vinařskou oblastí, ale určitě 
ne méně zajímavou, jsou jiné, 
mají svá specifika a mají co 
nabídnout. Tím, co v našich ví-
nech z vulkanického kopce na-
jdete, je specifická mineralita.

Pracujete, dá se říct, 
v typicky mužském prostředí. 
Jak se cítíte mezi kolegy?

Máte pravdu, ale já v tom 
nevidím nevýhodu. Důležitější 
mi přijde konstruktivní dialog 
s kolegy ideálně se skleničkou 
pěkného vína, v tu chvíli je 
jedno, zda jste žena, nebo muž.

Kolik žen vinařek znáte?
Osobně vlastně jen dvě, to 

není žádné závratné číslo, že? 
V našem vinařství je hlavní 
osobou sympatická žena vinař-
ka Hana Líbalová. U vína jsme 
se spřátelili již před nějakým 
časem a již třetím rokem spo-
lečně hospodaříme pod Rado-
býlem. Hana je profesně velmi 
zdatná, pečlivá, nahlížíme na 
věci shodně. Nad rámec toho 
má i mnohé osobní kvality. 
Druhou ženou, se kterou jsem 
v kontaktu, je Kateřina Kre-
isinger, statečná žena, která 
má na hrbu největší české vi-
nařství Chrámce. 

Drží vinaři při sobě?
Já bych řekla, že ano. Ti, 

kteří se chtějí přátelit, s těmi 
se přátelím a za setkání jsem 
vždy ráda. Těší mě, že jsme 
do vinařské komunity tak ně-
jak zapadli, přestože jsme se 
přidali později. Naším prvním 
ročníkem byl rok 2016, takže 
už také nejsme úplnými začá-
tečníky. V Čechách je vinařství 
jen několik, takže se člověk 
velmi rychle zorientuje a se-
známí.

Dá se říct, že každý vinař 
či vinařka má svůj vlastní 
rukopis? 

Určitě. Základní princip 
výroby vína je daný, ale jsou 
mnohé přístupy, ze kterých si 

vinař může zvolit ten, který je 
jeho srdci a konceptu nejbliž-
ší. Naším rukopisem jsou čistá, 
odrůdová vína, ze kterých je 
odkaz litoměřického regionu 
krásně znát, protože nedochá-
zí k žádným manipulacím.

Kolik máte odrůd? A s kterou 
máte největší úspěch?

Ve výsadbě máme sedm 
odrůd, pět bílých, dvě modré. 
Když už jsme obnovovali místa, 
kde historicky výsadby bývaly, 
přišlo nám vhodné zařadit tra-
diční odrůdy, které sem patří. 
Jedinou novinkou, kterou jsme 
při výsadbě zvolili, byla česká 
raritní modrá odrůda Fratava, 
pro mnohé je neobvyklá a při-
tahuje pozornost. Záleží, jakou 
optikou se na vaši otázku po-
dívám. Nejžádanější je v naší 
lokalitě MOPR, který jsme si 
z tohoto důvodu nechali zare-
gistrovat jako Regionální pro-
dukt Českého středohoří. Nic-
méně za prémiové odrůdy platí 
Ryzlink rýnský z bílých a Pinot 
noir z modrých odrůd. Z těch-
to odrůd vznikají seriózní vína 
a jsou zároveň mými osobními 
oblíbenci.

Čím se vaše vína odlišují od 
ostatních?

Jsme nekompromisní v tom, 
že vyrábíme suchá vína. Ve 
většině světa jde o běžnou pra-
xi, v našich končinách jsme 
v tomto směru exotičtí. Jde 

Lucie Popovič se narodila 9. prosince 
1980 v Čáslavi, vystudovala vyšší 
odbornou školu se zaměřením na 
cestovní ruch. Řadu let ale žije s man-
želem v Teplicích a pracuje ve Vinařství 
pod Radobýlem. Má dvě děti Medarda 
a Gabrielu. Navíc, tak jak to u vinařů 
bývá zvykem, v jejich vinném portfoliu 
najdete vína pojmenovaná právě po 
jejích dvou dětech. 

Lucie Popovič

P R O F I Lnám o kvalitu a odrůdovost, 
ale vybrali jsme si trnitější 
cestu.

Jak hodnotíte letošní úrodu, 
přeci jen rychlý nástup jara, 
pak návrat mrazíků?

Na sezónu 2024 asi jen tak 
nezapomenu, je naší nejhorší. 
V zemědělství si člověk zvyk-
ne, že přestože pracuje, nemu-
sí to znamenat, že se dočká 
odpovídajícího výsledku, ale 
letošní rok je extrém. Během 
dvou dubnových nocí nám 
mráz poškodil všechny keře na 
všech 14 hektarech. Keře sice 
podrostly, ale hrozny na nich 
až na pár výjimek moc nemá-
me. Letošní úroda bude odpo-
vídat zhruba 5 až 10 procen-
tům běžné sklizně. Výpadek 
ročníku bohužel neznamená, 
že by se ve vinohradu nemuse-
lo pracovat dál a došlo alespoň 
k úspoře nákladů. 

Jak sama poznáte dobré 
víno?

Víno, které nemá technolo-
gické vady, je podle mě dob-
rým vínem. Dál je to již na chu-
ťových preferencích každého 
z nás – oblíbená odrůda, ob-
last, preferovaný přístup vina-
ře, stáří při konzumaci apod. 
S vínem je nekonečná zábava.

Kam se bude vaše vinařství 
ubírat v příštích letech? Jaké 
máte plány do budoucna?

Věřím, že ani do budoucna 
nepodlehneme trendům a pů-
jdeme si svou cestou. Žádné 
velké plány nejsou v tuto chví-
li na pořadu dne, potřebujeme 
se stabilizovat. Asi mohu pro-
zradit, že zvažujeme výsadbu 
modré odrůdy, která se v ČR 
zatím nevyskytuje, tento ná-
pad by bylo prima dotáhnout.
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Čechomor naladí na vánoční atmosféruVydejte se do muzea 
na den archeologie

Teplice – Legendární českomo-
ravská hudební skupina hra-
jící v originálním pojetí lidové 
písně míří do Teplic se svým 
Vánočním koncertem. Čecho-
mor, který patří k osvědče-
ným klasikám kulturní hu-
dební scény a na scéně působí 
přes třicet let, vystoupí na pó-
diu Krušnohorského divadla 
3. prosince. 

Za tři dekády své existence 
se kapela mnohokrát proměni-
la personálně i stylem hudby. 

Charakteristickým rysem Če-
chomoru ale vždy zůstala ná-
paditost aranžmá, osobitá in-
terpretace a inspirace v lidové 
písni. Skupina koncertova-
la úspěšně v Evropě, Severní 

Americe, Rusku, Číně, Mongol-
sku a Austrálii, natočila přes 
dvacet alb pro přední česká 
i světová vydavatelství a spo-
lupracovala s řadou význam-
ných umělců jako například 
s americkou písničkářkou Su-
zanne Vega, irským zpěvákem 
Iarlem Ó’Lionáirdem nebo se 
zpěvačkami Lenkou Dusilovou 
či Ewou Farnou. Čechomor je 
také držitelem několika zla-
tých a platinových desek i hu-
debních cen Anděl.  gz

Teplice – Přijďte oslavit Meziná-
rodní den archeologie 19. října 
od 10:00 do 16:00 hodin. Může-
te se podívat na práci archeo-
loga, umelete si obilí nebo si 
upečete sušenku na ohni. Vy-
zkoušíte si také samotnou prá-
ci archeologa při hledání stře-
pů. Dozvíte se něco o obydlích 
našich dávných předků, o dlou-
hém neolitickém domě a o jeho 
konstrukci. Akce se koná v mu-
zeu a vstup je zdarma.  gz

Příběhy o rodičích a dětech vás pobaví 
Čeká vás japonské 
peklo plné démonů
Teplice – Přijďte se 1. listopa-
du bát do botanické zahrady. 
Tentokrát se promění v Jigoku, 
což je japonské peklo plné vý-
chodoasijských mytologických 
démonů a monster. Lístky ob-
jednávejte online na stránkách 
botanky. Pak už se jen dostavte 
ve stanovený čas a můžete se 
začít… bát! Vzhledem k tomu, 
že je většina programu potmě, 
umožňují pořadatelé z bezpeč-
nostních důvodů vstup pro děti 
pouze s doprovodem dospělé 
osoby, to znamená jeden dospě-
lý na maximálně dvě děti.  gz

Teplice – Svižná hudební kome-
die o rodičích a dětech, která 
mapuje všechny fáze dnešní-
ho rodičovství. Od početí až po 
odchod na vysokou školu, a to 
s velkou dávkou pochopení 
a humoru. V sériích několika 

komických scének a hudeb-
ních čísel herci bravurně pro-
vedou diváky plusy a minu-
sy rodičovství, od krásných 
momentů až po ty šílené. Pří-
běh několika různých rodin, 
ve kterých musí každý herec 

stihnout sedmnáct převleků. 
Muzikál Zlatíčka uvede Kruš-
nohorské divadlo 2. prosince 
od 19:00 hodin. Hrají Milan 
Peroutka, Michaela Badinko-
vá, Sabina Laurinová a Michal 
Slaný.  gz

Rozhodněte o vítězi Slam Poetry exhibice 
Teplice – Performativní žánr 
přednesu autorské poezie si 
užijete 2. listopadu od 20:00 
hodin v TepJazzu. Nečekejte 
kostýmy ani rekvizity. Vlastní 

text nebo improvizace. Jeden 
po druhém přistupují mistři 
slova připraveni do posledního 
rýmu bojovat o vítězství v nervy 
drásajícím klání. Publikum se 

nechává uhranout, rozesmát, 
rozplakat, dojmout a stejně tak 
může při sebemenším náznaku 
chyby a tuctovitosti soutěžícího 
nemilosrdně vypískat.  gz

www.operabalet.cz

Bedřich Smetana

LIBUŠE
OBNOVENÁ PREMIÉRA

27. října 2024
v 17.00 hodin

režie
Andrea Hlinková

scéna a kostýmy
Josef Jelínek

dirigent
Nazar Yakobenchukwww.operabalet.cz

NA PROGRAMU: 
Polovecké tance, Peer Gynt, Labutí jezero,
Enigma variace a další...

Orchestr Severočeského divadla
Stanislav Joni – sólové housle
Miloš Formáček – dirigent
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CHCETE BRÝLE NA VŠECHNY

VZDÁLENOSTI?

Teplice
Krupská 29
T: +420 605 016 952
E: teplice@doctoroptic.cz
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Největší výběr brýlí ve městě!

doctoroptic.cz doctor.optic www.doctoroptic.cz

MĚŘENÍ ZRAKU

ZDARMA 
A BEZ ČEKÁNÍ

K Ř Í Ž O V K A Tajenka: Citát W. Shakespeara
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Výstava nabízí nový 
pohled designérů

Žlutomodří získali prestižní cenu

Od letošního jara máme v za-
hradě nainstalované krmítko 
a dvě budky s kamerou. Z po-
řízeného záznamu tak může-
me získat mnoho zajímavých 
informací o druzích a počtu 
opeřenců, kteří se slétají k nám 
do zahrady. Třeba dlask tlusto-
zobý, který si s oblibou prohlíží 
čočku kamery a „mrká“ do ní, 
jako by tušil, že je jeho počíná-
ní u prostřeného stolu nahrává-
no. Environmentální výchova, 

Ve výstavní síni Šárka na tep-
lickém zámku se koná skupino-
vá výstava Clay Garden. Ta je 
koncipována jako dlouhodobý 
projekt sdružující mladé kera-
miky a designéry. Jejím cílem je 
představit projekty těchto auto-
rů a ukázat, jak nová generace 
designérů vnímá svět. Vysta-
vovatelé jsou Marek Kounov-
ský, Josef Kocman, Karolína Je-
řábková, Filip Svoboda, Arťom 
Nurvan a Laura Pavelková.  gz

vzdělávání a osvěta je nedíl-
nou součástí Botanické zahrady 
Teplice a její oblast posouváme 
za hranice botaniky. V letoš-
ním roce realizujeme program 
nazvaný Flóře a fauně blíž za 
finanční podpory Ústeckého 
kraje. Tyto první „vlaštovky“ by-
chom rádi představili návštěvní-
kům na výstavě zvané Ptáci naší 
krajiny, kterou chystáme rozjet 
od poloviny listopadu.

 Botanická zahrada Teplice

Odpočinkový týden se vydařil

FK Teplice byl oceněn v rám-
ci vyhlášení tradiční ankety 
Cena Lukáše Přibyla v katego-
rii společensky odpovědné ak-
tivity. „Velmi si tohoto ocenění, 
které jsme získali již počtvrté 
v posledních pěti ročnících této 
ankety, kterou vyhlašuje Ligo-
vá fotbalová asociace, vážíme,“ 
říká marketingový ředitel Mar-
tin Kovařík.

Za minulou sezonu byl klub 
oceněn za Charitativní den Na 
Stínadlech. Do tohoto unikát-
ního projektu u příležitosti Dne 
charity se podařilo zapojit širo-
kou veřejnost z celého Ústec-
kého kraje. Do charitativního 
běhu se zapojilo 1527 běžců, 
včetně hráčů A týmu, všech 
kategorií mládeže, fanklubu, 

škol či klubů seniorů. Na tep-
lickém stadionu se naběhalo 
4 912 849 metrů, které přinesly 
více než 60 tisíc pro Jáchymka. 
Na hrací ploše měly své stánky 
i spolupracující neziskové orga-
nizace. Akci podpořily i partner-
ské kluby.

„Mezitím proběhl další ročník 
Charitativního dne Na Stína-
dlech, který se uskutečnil opět 
5. září na našem stadionu. Po-
máhalo se pětiletému Toníčkovi 
z Teplic. Účastnily se opět i naše 
partnerské kluby HC Verva Lit-
vínov, BK Děčín a DHK Most. 
Novinkou byly i dva běhy bez 
bariér pro naše fanoušky se spe-
ciálními potřebami,“ doplňuje 
CSR manažer klubu Vilém Kunz.

 FK Teplice

Ze sportovně-rekreačního po-
bytu ve středisku Chřibská 
v Krásném Poli na severu Čech 
se vrátilo šest uživatelů denní-
ho stacionáře Marka Petlana 
v Krupce. Účastníky byli klienti 
z druhého oddělení stacionáře 
pro osoby s poruchou autistic-
kého spektra, často v kombi-
naci s mentálním postižením. 
Doprovod jim zajišťovalo pět 
asistentů stacionáře. I přes po-
čáteční deště se počasí příjemně 
proměnilo v krásné a teplé, díky 
čemuž jsme mohli využít i míst-
ní bazén. Veškeré aktivity byly 
přizpůsobeny individuálním 
možnostem jednotlivých účast-
níků. „Významem pobytu bylo 
umožnit rodinám uživatelů den-
ního stacionáře odpočinek a čas 

pro sebe, čehož se jim často ne-
dostává. Díky většímu počtu asi-
stentů jsme mohli tuto možnost 
nabídnout i rodinám, jejichž děti 
se kvůli často specifickým pro-
jevům svého hendikepu na po-
dobné akce běžně nedostanou,“ 
uvedl vedoucí stacionáře Tomáš 
Hlaváček.

 Karel Klášterka, Arkadie

Začal nový skautský rok, teplické oddíly se těší na nové kluky a holky
Svou pravidelnou činnost zahá-
jily i skautské oddíly v obou tep-
lických střediscích Doubravka 
a Dvojka. Program skautských 
schůzek a výprav bude i le-
tos tvořit pestrá paleta aktivit, 
ve kterých se děti budou moci 
všestranně rozvíjet, posilovat 
svou odolnost, samostatnost 
i sebedůvěru, a budou tak moci 
trávit aktivně a smysluplně 
svůj volný čas. Nebudou chybět 
tradiční hry, nejrůznější spor-
ty nebo dobrodružné aktivity 
v přírodě – orientace v terénu, 
rozdělávání ohně nebo výpravy 
pod stan – ale i pomoc při vaření 

nebo práce s moderními tech-
nologiemi. Tradiční specialitou 
teplického střediska Doubravka 
jsou i výjezdy na vodu a splou-
vání českých řek. Vyvrcholením 

skautského roku je pak letní 
stanový tábor na Domažlicku.

Dívčí oddíl Dráčci (děvčata 
ve věku 8–14 let) se schází na 
svých schůzkách každý týden 

ve středu od 17:00 do 18:30 ho-
din ve skautské klubovně v ulici 
A. Jiráska 1961 nedaleko aqu-
acentra. Chlapecký oddíl Tou-
lavý šíp se schází též ve středu 
od 16:30 do 18:00 hodin na stej-
né adrese, a to ve dvou skupi-
nách. První je určená pro Vlčata 
(chlapce ve věku 8–10 let) a dru-
há pro skauty od 11 do 14 let.

Skautské oddíly jsou otevře-
né i starším chlapcům a dív-
kám, kteří by se ke skautingu 
rádi připojili i ve starším věku, 
stejně tak i dospělým zájemcům 
o skautování. 

 Jiří Richter, Skautské oddíly Teplice

Memoriál přilákal 136 závodníků
Poslední zářijovou sobotu se 
uskutečnil XIV. ročník tradiční-
ho cyklistického závodu Sayfyho 
Memorial. Závod a vzpomínku 
uspořádala za pomoci známých 
a kamarádů rodina Davida „Say-
fyho“ Seifrta, který v tento den 
v roce 2008 ve svých sedmnác-
ti letech tragicky zahynul. I přes 
aprílové počasí vládla po celou 
dobu závodu příjemná atmosféra 

a návštěvníci 136 registrovaným 
závodníkům fandili. Nejlepším 
celkovým výsledkem se mohl 
pyšnit Pavel Linet z teamu Sport 
areál Klíny, který zajel 3 kola, 
což je 36 kilometrů, za 1 hodi-
nu a 25 minut. Z žen se blýskla 
Laďka Antalová z týmu Ondra 
coach, která stejnou vzdálenost 
pokořila za 1 hodinu a 52 minut.

 Nikola Fialová Seifrtová, Sayfyho Memorial
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Sledujte dopravní značení, aby vám neodtáhli auto
Teplice – Až do 21. října v uli-
cích lázeňského města pro-
bíhá podzimní blokové čiš-
tění ulic. Řidiče, kteří svým 
automobilem budou překá-
žet na silnicích, čekají ne-
příjemné peripetie. Mohou 
je vyjít poměrně draho. 

„Z důvodu nárůstu neu-
kázněnosti některých řidičů 
během blokového čištění se 
město Teplice rozhodlo ve 
veřejném zájmu přistoupit 

k nucenému odtahu vozi-
del,“ sdělila teplická mluvčí 
Adina Sedláková a dodala, 
že po vyčištění komunikace 
budou vrácena buďto zpět 
na své původní místo, nebo 
na nejbližší možné vhodné 
místo. 

Vozidlo bude odtaženo na 
náklady jeho vlastníka či pro-
vozovatele. Harmonogram 
úklidu v jednotlivých ulicích 
najdete na zitteplice.cz.  gz Fo
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Otužování posílí imunitu. Začít je dobré právě teď na podzim

V Ústeckém kraji
posloucháme

88.8 FM sever.rozhlas.cz

Český rozhlas 
Sever

SEVER-UNIVERZAL-VÝŠKA.indd   1 18.6.2021   17:56:19

Teplicko – Otužování a noření 
se do ledové vody má člověk 
spojené spíše se zimním obdo-
bím. Abychom se ale i v zimě 
cítili ve vodě jako ryby, je po-
třeba se na to připravit. Stát 
se otužilcem ze dne na den 
není možné. Aby to bylo bez-
pečné pro zdraví, je nutné 
začít pozvolna. Prvním kro-
kem na cestě k otužilectví je 
takzvané domácí otužová-
ní. A právě zkraje podzimu je 
vhodné s nácvikem začít. 

Není nutné na sebe hned lít 
kýble studené vody a potápět 
se do ledové vany. To by mělo 

spíš opačný efekt. Důležité je 
postupně snižovat teplotu a pro-
dlužovat čas, který pod stude-
nou sprchou trávíte. Při trénin-
ku je také možné střídat teplou 

a studenou vodu. Pokud se člo-
věk necítí fit, měl by otužování 
vynechat, organismus by tak byl 
vystaven zbytečné zátěži. Dopo-
ručuje se spíše podstoupit stu-
denou sprchu ráno, kdy je úči-
nek mnohem vyšší.

„Primárním cílem je zlep-
šit naši obranyschopnost, 
naši schopnost adaptovat se 
na nejrůznější vnější podně-
ty, aby u nás nevyvolávaly pří-
lišné narušení rovnovážného 
stavu organismu nebo nemoc. 
Když organismus pravidelně 
vystavujeme v přiměřené míře 
zvýšené zátěži, dochází k jeho 

postupné adaptaci na pod-
nět, a tím ke zvýšení odolnosti 
a výkonnosti,“ radí šéf fyzio-
terapeutického centra Lázní 
Libverda Peter Šnábel. Pokud 
je člověk zdravý, může kdykoli 
začít. V případě, že má zdra-
votní problémy, je nutná pora-
da s lékařem. 

Lidé musí počítat s tím, že 
otužování je dlouhodobý pro-
ces, kterým se vedle imunity 
posiluje vytrvalost, pevná vůle 
a trpělivost. Opravdovým otu-
žilcem se člověk údajně stává 
až po dvou letech pravidelné-
ho otužování.  zt
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Na přihlášení zbývá 
už jenom pár dní
Teplice – Regionální knihovna 
přijímá přihlášky na zimní se-
mestr 2024/2025 Virtuální uni-
verzity třetího věku. Vybírat 
můžete ze dvou 
samostatných 
kurzů, který-
mi jsou Dějiny 
oděvní kultury 
III. a Každoden-
ní život v ba-
rokních Čechách a na Moravě. 
Studium probíhá formou video-
přednášek promítaných jed-
nou za čtrnáct dní. Cena kurzu 
je 400 korun za semestr, což 
je šest lekcí. Bližší informace 
a přihlášky pro nové zájemce 
se dozvíte v knihovně. Termín 
podání přihlášek: nejpozději 
20. října.  gz

Začíná deratizace, pozor na děti a mazlíčky
Teplice – Během října a listo-
padu se bude na území Teplic 
provádět pravidelná preventiv-
ní deratizace. Od 21. října až 
do 17. listopadu budou po ce-
lém městě rozmístěny nástra-
hy na hubení hlodavců. Podle 
vyjádření Dagmar Teuschelové 

z odboru životního prostředí 
budou nástrahy umístěny do 
deratizačních staniček, které 
brání tomu, aby se k nim do-
staly děti nebo domácí zvířata.

Chemické látky, kterými se 
hladovci budou hubit, nejsou 
zákonem klasifikované jako 

jedy. Jejich požití je ale škodli-
vé. Magistrát proto žádá obča-
ny města, aby v době provádění 
deratizace dávali větší pozor na 
děti a psy měli vždy na vodítku. 
Pokud by snad přece jen k poži-
tí nástrahy došlo, je nutné vy-
hledat lékaře.  gz

Živnostníkem roku se stal spisovatel z Krupky
Teplicko – Spisovatel a nakla-
datel Jiří Hnilička z Krup-
ky vybojoval titul Živnostník 
roku 2024 Ústeckého kraje. 
Jiří Hnilička píše knihy a sám 
si je vydává a prodává ve 
svém e-shopu. „Miluji knihy 
a miluji humor. Jenže mi vždy 
připadalo, že humoristických 
knih u nás v České republice 
vychází hrozně málo. Přitom 
my Češi, národ Švejka, hu-
mor milujeme, o čemž svědčí 
obrovská popularita českých 
komedií. Tak proč se nemů-
žeme stejně smát i u knihy?“ 
říká vítězný živnostník Jiří 
Hnilička. 

Řekl si, že napíše knihu, kte-
rá mu na domácím trhu chybí. 
Knihu, která čtenáře pořádně 
rozesměje. A tak vznikl Rok 

blba. Jenže když pak knihu 
nabídl českým nakladatelům, 
vždy dostal stejnou odpověď: 
„Humoristická kniha se neho-
dí do našeho edičního plánu.“ 
Nenechal se odradit a rozhodl 
se, že si knihu vydá sám. Celou 
knihu si navrhl sám, od sazby 
textu až po grafiku obálky. Zří-
dil si své internetové stránky 

s e-shopem a knihu začal na-
bízet. Čtenáři si ji zamilova-
li a přicházely stovky proseb 
o její pokračování. A tak vznikl 
druhý díl s názvem Rok Kozy. 
Tím, že si knihy sám vydává 
a sám je zákazníkům posí-
lá, je ke svým čtenářům blíže 
a může s nimi i komunikovat. 
Dosud se prodalo na 13 tisíc 
jeho knih. „Rozhodl jeho pří-
běh. Vydává si sám knížky 
a to není jednoduché. Nebál 
se toho, a jak je vidět, má ne-
uvěřitelnou vůli a zaslouže-
ný úspěch,“ ohodnotil vítěze 
za porotu Martin Kočiš. Druhé 
místo vybojovala Lucie Schro-
llová, která vyrábí didaktické 
pomůcky. Třetí příčku obsadi-
la Lucie Harrerová provozující 
rodinný kadeřnický salon.  gz
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NEDĚLE 27. 10. 2024 
13:00 hodin
AGC Aréna Na Stínadlech

FK TEPLICE
BOHEMIANS PRAHA

NEDĚLE 10. 11. 2024 
13:00 hodin
AGC Aréna Na Stínadlech

FK TEPLICE
SK DYNAMO Č. BUD.
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Pořádá pro všechny od 12 let výše v rámci
pravidelné zájmové činnosti

Hlavní a vedlejší, dívčí i mužské role
pěvecká a taneční company

Hlavní a vedlejší, dívčí i mužské role
pěvecká a taneční company
Pondělí a pátek 16.00 – 19.00 Pondělí a pátek 16.00 – 19.00 

TRADIČNÍ PODZIMNÍ AKCE plná ZÁBAVY, 
STRAŠIDEL, SOUTĚŽÍ A KREATIVNÍCH DÍLNIČEK

při příznivém počasí opékání buřtů
MASKY VÍTÁNY!

Předprodej Hracích kartiček
 na recepci DDM od 08.10.2024 

do 25.10.2024 nebo vyprodání kartiček

Více info - www.ddmul.cz
 prirodoveda@ddmul.cz, 603851703

TRADIČNÍ PODZIMNÍ AKCE plná ZÁBAVY, 
STRAŠIDEL, SOUTĚŽÍ A KREATIVNÍCH DÍLNIČEK

při příznivém počasí opékání buřtů
MASKY VÍTÁNY!

Předprodej Hracích kartiček
 na recepci DDM od 08.10.2024 

do 25.10.2024 nebo vyprodání kartiček

Více info - www.ddmul.cz
 prirodoveda@ddmul.cz, 603851703

Podzimní strašidlení 
aneb Halloween po česku

01. 11. 2024  16-18 hod.

Podzimní strašidlení 
aneb Halloween po česku

01. 11. 2024  16-18 hod.

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE A ZPDVPP ÚL
pořádá  

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE A ZPDVPP ÚL
pořádá  


